
Protokół z posiedzenia 
Komisji Budżetowej i Rozwoju Przedsiębiorczości,  

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu  
oraz  Komisji Terenowej, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego  

z dnia 19 września 2017 roku 
 

Wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Gminy odbyło się 19 września 2017 roku w Sali posiedzeń 
Rady Gminy w Krupskim Młynie przy ul. Głównej 5.  
Obecni na posiedzeniu:  
Komisja Budżetowa i Rozwoju Przedsiębiorczości:  
Henryk Brodziak; Ewelina Kornek; Klaudiusz Kruszewski;  
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu: 
Artur Dawydzik, Ewa Kluba, Bogdan Mika, Roman Piksa; 
Komisja Terenowa, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego  
Witold Bulas, Jacek Kiszkis, Gerard Piegza, Dominik Pawlak; Franciszek Sufa; Herbert Panchyrz 
oraz  
Wójt Gminy – Jan Murowski  
Przewodnicząca Rady Gminy – Róża Ochman-Szyguła 
Sekretarz Gminy – Danuta Pries  
Skarbnik Gminy – Lucyna Kaminska 
Przewodnicząca Rady Gminy – Róża Ochman-Szyguła, prowadząca posiedzenie Komisji, przywitała, 
radnych oraz przedstawiła porządek posiedzenia:  

1. Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 
2024. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Krupski Młyn na 2017 rok. 
3. Projekt uchwały w sprawie planowania w budżecie Gminy Krupski Młyn wysokości 

środków finansowych przeznaczonych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli oraz 
przyjęcia regulaminu przyznawania przez Gminę Krupski Młyn pomocy zdrowotnej dla 
nauczycieli. 

4. Projekt uchwały w sprawie współdziałania Gminy Krupski Młyn z Gminą Tworóg w 
zakresie realizacji zadania oświatowego.  

5. Projekt uchwały w sprawie zmian do Statutu Gminy Krupski Młyn. 
6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 10. 
7. Projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy położonej w Potępie Gmina Krupski 

Młyn. 
8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 15. 
9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 10. 
10. Sprawy bieżące. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy obecni mają uwagi do porządku.   
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku posiedzenia. 
 
Ad. 1.  

Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2024. 
Skarbnik Gminy przedstawiła członkom Komisji projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2017 – 2024 wraz z treścią objaśnień do wpf na lata 2017 – 2024. 
Ewelina Kornek zapytała w jakim celu planowane jest zwiększenie limitu zadłużenia? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w celu realizacji zaplanowanych przedsięwzięć inwestycyjnych 
współfinansowanych środkami pozyskanymi ze źródeł zewnętrznych planowane jest 
zwiększenie przychodów tzn. zaciągnięcie kredytu w wysokości 2.400,0 tys. zł w tym 
zaplanowane są środki na pokrycie brakującej kwoty na wóz bojowy dla OSP Potępa. 



Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jest to dopuszczenie pewnej możliwości działania finansowego w celu 
zabezpieczenia zachowania płynności finansowej budżetu w trakcie roku. 
Witold Bulas pytał o to dlaczego radni otrzymują informację, że sytuacja budżetu jest dobra, podczas 
gdy, jak się okazuje, nie jest tak do końca. Argument o dobrej sytuacji budżetu przedstawiany był po 
to aby przekonać radnych do wyrażenia zgody na umożliwienie zapłaty za wóz bojowy dla OSP w 
Potępie. Zarzucił, że nie przewidziano, że zaplanowane dochody nie wpłyną, co powoduje kolejne 
decyzje o zwiększeniu zadłużenia.  
Zauważył, że na wóz bojowy został podniesiony limit zadłużenia przez Wójta bez zgody Rady z 1 750 
000,00 zł. na 2 250 000,00 zł. Powiedział, że potwierdza się to o czym mówił na sesji w czerwcu, że 
zaczynamy zjadać własny ogon. 
Skarbnik Gminy przypomniała, że w czerwcu uchwała dot. podniesienia limitu podjęta została przy 10 
głosach za i 5 głosach przeciw; opowiedziała o podejmowanych działaniach w celu zwiększenia 
dochodów jak i odzyskania należnych podatków. Dodała, że dokumenty, na podstawie których 
planowane są dochody przygotowywane są z wyprzedzeniem a ponadto, jeśli składane są wnioski na 
dofinansowanie zadań ze źródeł tzw. zewnętrznych to wnioski o płatność są składane od razu. 
Obecnie trwa oczekiwanie na realizację wniosków o płatność, jednak niestety, mimo zawartych 
umów i zobowiązań nie wiadomo do końca kiedy zwrot wnioskowanych środków nastąpi. Są 
zapewnienia o zwrocie środków jednak na ich realizację należy czekać.  
Witold Bulas stwierdził, że może okazać się, że znowu trzeba będzie wziąć kredyt na spłatę 
zaciągniętych zobowiązań. Powiedział, że brakuje dobrego planowania środkami budżetu. 
Przypomniał o zadłużeniu i dodał, że w ramach budżetu należy dążyć do zwiększania dochodów 
budżetu a takie działania nie są podejmowane. Powiedział, że sprawa z głównym podatnikiem Gminy 
toczy się już od kilku lat i z jego wiedzy wynika, że jest ona już zakończona.  
Skarbnik wyjaśniła na jakim etapie toczy się postępowanie w sprawie przedmiotowej korekty 
podatku. Dodała, że terminy płatności są ustalone i obejmują rok 2018.  
Franciszek Sufa pytał o pozycję Gminy w rankingu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  i 
Gospodarki Wodnej w związku z wnioskiem w ramach gminnej gospodarki ściekowej.  
Wójt Gminy powiedział, że prace związane z gospodarką ściekową na terenie gminy są w toku, szanse 
na pozyskanie środków są spore, jednak nie pamięta dokładnie na którym miejscu w rankingu 
znajduje się gmina Krupski Młyn.  
Członkowie Komisji zapoznali się z przedstawionym projektem uchwały w sprawie zmian wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2017 – 2024 wraz z poprawkami, jednak opinię na temat projektu radni 
przedstawią na najbliższej sesji.  
 

Ad. 2.  

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Krupski Młyn na 2017 rok. 
Skarbnik Gminy przedstawiła członkom Komisji projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 
na 2017 rok. Poinformowała o planowanych zadaniach i o zmianach, które planowane są w ramach 
dochodów jak i wydatków budżetu. Przypomniała, że oczekujemy na realizację kilku wniosków o 
płatność, które zostały złożone. Podpisane zostały umowy w tej sprawie, jednak trudno przewidzieć 
kiedy zostaną zrealizowane zobowiązania. Sytuacja na bieżąco jest monitorowana. Zmiany w 
budżecie mają na celu zachowanie płynności finansowej i takie działania są podejmowane. Zgodnie z 
obowiązującymi zasadami finansowymi dochody bieżące nie mogą być mniejsze niż wydatki bieżące.  
Po przeprowadzonej dyskusji, podczas której radni wyrazili zaniepokojenie wysokością zadłużenia 
Gminy i po przedstawieniu przez Skarbnika Gminy uzasadnienia podejmowanych decyzji, członkowie 
Komisji zapoznali się z przedstawionym projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2017 rok, jednak opinię co do projektu zmiany w budżecie gminy Krupski Młyn radni przedstawią na 
najbliższej sesji.  
 
Ad. 3.  



Projekt uchwały w sprawie planowania w budżecie Gminy Krupski Młyn wysokości 
środków finansowych przeznaczonych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli oraz przyjęcia 
regulaminu przyznawania przez Gminę Krupski Młyn pomocy zdrowotnej dla nauczycieli. 
Sekretarz Gminy Danuta Pries przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały w sprawie planowania w 
budżecie Gminy Krupski Młyn wysokości środków finansowych przeznaczonych na pomoc zdrowotną 
dla nauczycieli oraz przyjęcia regulaminu przyznawania przez Gminę Krupski Młyn pomocy 
zdrowotnej dla nauczycieli. Wyjaśniła, że projekt uchwały ma być pomocny Wójtowi Gminy przy 
podejmowaniu decyzji o udzieleniu pomocy zdrowotnej dla nauczycieli. 
Członkowie Komisji po wysłuchaniu informacji oraz zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie 
planowania w budżecie Gminy Krupski Młyn wysokości środków finansowych przeznaczonych na 
pomoc zdrowotną dla nauczycieli oraz przyjęcia regulaminu przyznawania przez Gminę Krupski Młyn 
pomocy zdrowotnej dla nauczycieli, pozytywnie go zaopiniowali. 
 
Ad. 4. 

Projekt uchwały w sprawie współdziałania Gminy Krupski Młyn z Gminą Tworóg w zakresie 
realizacji zadania oświatowego.   
Sekretarz Gminy Danuta Pries omówiła projekt uchwały w sprawie współdziałania Gminy Krupski 
Młyn z Gminą Tworóg w zakresie realizacji zadania oświatowego i dodała, że podjęcie uchwały 
uzasadnione jest dokonaniem zmiany nazwy Szkoły Podstawowej w Krupskim Młynie.  
Członkowie Komisji po wysłuchaniu informacji na temat projektu uchwały postanowili pozytywnie go 
zaopiniować.  
 
Ad. 5. 

Projekt uchwały w sprawie zmian do Statutu Gminy Krupski Młyn. 
Sekretarz Gminy Danuta Pries zapoznała obecnych z treścią projektu uchwały w sprawie zmian do 
Statutu Gminy Krupski Młyn, zmiany wynikają z obowiązku dostosowania Statutu do obowiązujących 
przepisów prawa.  
Członkowie Komisji po wysłuchaniu wyjaśnień oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały 
pozytywnie go zaopiniowali.  
 
Ad. 6. 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 10. 
Sekretarz Gminy – Danuta Pries zapoznała obecnych z wnioskiem mieszkańca gminy, który planuje na 
terenie przedmiotowej nieruchomości magazynować i odnawiać stare, zabytkowe samochody oraz 
prezentować je później na festynach i uroczystościach oraz z wnioskiem kierownika referatu 
inwestycji dot. wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy. Następnie zapoznała z treścią 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 10.  
Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy na lat 10. 
 
Ad. 7.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy położonej w Potępie Gmina Krupski Młyn. 
Sekretarz Gminy przedstawiła wniosek Kierownika Referatu Inwestycji, Budownictwa, Geodezji, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Rafał Troppera dot. konieczności zmiany nazw budowli, obiektów i 
urządzeń użyteczności publicznej oraz omówiła zapisy projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy 
ulicy położonej w Potępie Gmina Krupski Młyn. Poinformowała również o opinii Instytutu Pamięci 
Narodowej, z której wynika, że zmianie podlega istniejąca nazwa ulicy Konrada Piecucha w Potępie.  
Członkowie Komisji po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały pozytywnie go zaopiniowali.  
 
Ad. 8. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 15. 



 Sekretarz Gminy – Danuta Pries zapoznała obecnych z wnioskiem operatora sieci Orange 
Polska S.A. z siedzibą w Warszawie o dzierżawę części nieruchomości  w Ziętku z przeznaczeniem pod 
posadowienie stalowej wieży telekomunikacyjnej pod system antenowy wraz z kablami  antenowymi 
i urządzeniami nadawczo-odbiorczymi posadowionymi na stalowej ramie u podnóża wieży oraz z 
wnioskiem kierownika referatu inwestycji dot. wyrażenia zgody na zawarcie przedmiotowej  umowy 
dzierżawy. 
Członkowie Komisji po przedstawieniu informacji na temat projektu uchwały, pozytywnie go 
zaopiniowali.  
 
Ad. 9. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 10 lat. 
Sekretarz Gminy przedstawiła obecnym wniosek operatora sieci Play P4 Sp. z o.o. z siedzibą w 
Warszawie z przeznaczeniem pod posadowienie stalowej wieży telekomunikacyjnej pod system 
antenowy wraz z kablami antenowymi i urządzeniami nadawczo-odbiorczymi posadowionymi na 
stalowej ramie u podnóża wieży. Następnie przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie przedmiotowej umowy dzierżawy na lat 10. 
Członkowie komisji projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na lat 
10, zaopiniowali pozytywnie.  
 
Ad. 10.  
  Sprawy bieżące.  

1. Witold Bulas wnioskował o umożliwienie zabrania głosu obecnemu na posiedzeniu Komisji 
Rady Gminy Prezesowi OSP w Krupskim Młynie – Piotrowi Wieczorkowi.  
Prezes OSP – Piotr Wieczorek poinformował jak wygląda przebudowa budynku garażowo-
gospodarczego przeznaczonego na potrzeby OSP w Krupskim Młynie.  
Poinformował o pracach wykonanych do tej pory jak i zaplanowanych na najbliższe miesiące. 
Mówił o pozyskanych środkach oraz wnioskował o zaplanowanie środków w budżecie gminy 
na kolejny rok na wykonanie dalszych prac budowlanych. 
Wójt Gminy powiedział, że dokumentacja zadania jest przygotowana a realizacja jest zależna 
od możliwości finansowych budżetu gminy.  
 

2. Wnioski zgłoszone na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady 19 września 2017 roku: 
 

Sufa Franciszek  zaproszenie na sesję dzielnicowego 

Piegza Gerard uzupełnienie koszy na śmieci k/przystanku Słoneczna 

Piegza Gerard uzupełnienie znaku przy wyjeździe z ul. Powstańców na ul. 
Zawadzkiego 

Kiszkis Jacek usunięcie dębu przy ul. Głównej 3 

Bulas Witold zniwelowanie kałuży na terenie placu zabaw (pod tyrolką)  

Kruszewski Klaudiusz  sprawdzenie stanu studzienek i ich wyczyszczenie w Ziętku 
k/ bl. 1, 4 i 6  

Dawydzik Artur zniwelowanie kałuży k/ul. Mickiewicza  

Dawydzik Artur sprawdzenie lampy przy ul. Mickiewicza 3 

Brodziak Henryk naprawa krawężników k/bl. Nr 6 w Ziętku  
 
 

Posiedzenie Komisji zakończyło się o godz. 17.30. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
Komisja Budżetowa i Rozwoju Przedsiębiorczości: 



Klaudiusz Kruszewski  …………………… 
Henryk Brodziak  …………………….  
Ewelina Kornek  …………………….  
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu: 
Artur Dawydzik  ……………………. 
Ewa Kluba  ……………………. 
Bogdan Mika   ……………………. 
Roman Piksa  ……………………. 
Komisja Terenowa, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego: 
Witold Bulas   …………………….. 
Jacek Kiszkis  …………………….. 
Dominik Pawlak  …………………….. 
Gerard Piegza  …………………….. 
Herbert Panchyrz  …………………….. 
Franciszek Sufa  …………………….. 
 
Protokołowała: K. Michałek 


